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§ 143 Dnr 00157/20222.4.

Statlig skolsatsning 2022, "skolmiljarden" - Fördelning av medel 
och budgetjustering

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om ändringar i Budget/plan 2022 2024 med anledning av att 
Mölndals stad tilldelats 9,9 mnkr från den statliga skolsatsningen 2022 och att medlen 
klassificeras som generellt statsbidrag.

Befintliga anslag justeras med tillkommande belopp enligt nedan:

Intäkt

Tillfälliga generella statsbidrag 9,9 mnkr

Kostnad 

Skolnämnden 7,6 mnkr fördelat på kommunbidrag:

Förskola och pedagogisk omsorg 2,2 mnkr
Grundskola och fritidshem 5,1 mnkr
Grundsärskola 0,3 mnkr

Utbildningsnämnden 2,3 mnkr fördelat på kommunbidrag:

Gymnasieskola 0,3 mnkr
Vuxenutbildning 1,0 mnkr
Nämnd och administration 1,0 mnkr

Ärendet
I 2021 års budgetproposition aviserade regeringen att 1 mdkr avsätts för att skapa förut-
sättningar för kommuner att kunna erbjuda ökad undervisningstid, personalförstärkningar och 
bättre förutsättningar för personalen. Satsningen som kallas för skolmiljarden avsåg då bara 
2021. I samband med stadens budgetarbete fanns inget riksdagsbeslut, men satsningen 
beaktades i budget och fanns specificerad som en väntad statsbidragsintäkt i Budget/plan 
2021 2023, KF den 18 november 2020 § 161, sidan 32. Man förutsatte då att den så kallade 
skolmiljarden skulle utformas som ett riktat statsbidrag och att den avsåg skolnämndens 
verksamhet. Bidraget klassificerades senare, enligt besked från Rådet för kommunal redo-
visning, som ett generellt statsbidrag. Ekonomiavdelningen i samråd med skolförvaltningen 
och utbildningsförvaltningen lyfte då frågan till kommunstyrelsen som beslutade om budget-
justering och fördelning på kommunstyrelsen den 31 mars 2021 §34 samt på kommun-
styrelsen den 26 januari 2022 §154 i enlighet med de förslag om fördelning mellan skol-
nämnden och utbildningsnämnden som tagits fram i samråd med presidier och förvaltningar. 
Beloppet för 2021 uppgick totalt till 8,9 mnkr, inklusive den utökade skolmiljarden. 
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Enligt stadens styrprinciper har kommunstyrelsen befogenhet att besluta om budgetjusteringar 
mellan nämnder som initierats efter överenskommelse mellan berörda nämnder, styrprinciper 
för Mölndals stad, KF 2020-11-18 §152, avsnitt 4.1 Befogenheter och ansvar.

För 2022 tillför regeringen 1,4 mdkr, varav Mölndals del uppgår till 9,9 mnkr. Medlen ska 
liksom för 2021 klassificeras som generellt statsbidrag och för att de ska komma verksam-
heterna tillgodo föreslås även i år att budgeten ska justeras. 

Då det även denna gång finns ett gemensamt framtaget förslag på hur statsbidraget ska 
disponeras och fördelas mellan nämnderna bedömer stadsledningsförvaltningen att kommun-
styrelsen har befogenhet att besluta om fördelningen av statsbidraget mellan skolnämnden och 
utbildningsnämnden. Förvaltningarna har tagit fram förslaget i samråd. Det bygger på Skol-
verkets beräkningsgrund för fördelning av bidraget mellan kommunerna. Förslaget till för-
delningen har presenterats på respektive nämnd i samband med föredragning av ekonomiska 
rapporter för året.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 127.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 maj 2022, § 72.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2022.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar om ändringar i Budget/plan 2022 2024 med anledning av att 
Mölndals stad tilldelats 9,9 mnkr från den statliga skolsatsningen 2022 och att medlen 
klassificeras som generellt statsbidrag.

Befintliga anslag justeras med tillkommande belopp enligt nedan:

Intäkt

Tillfälliga generella statsbidrag 9,9 mnkr

Kostnad 

Skolnämnden 7,6 mnkr fördelat på kommunbidrag:

Förskola och pedagogisk omsorg 2,2 mnkr
Grundskola och fritidshem 5,1 mnkr
Grundsärskola 0,3 mnkr

Utbildningsnämnden 2,3 mnkr fördelat på kommunbidrag:

Gymnasieskola 0,3 mnkr
Vuxenutbildning 1,0 mnkr
Nämnd och administration 1,0 mnkr
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Ekonomiavdelningen, skolnämnden, utbildningsnämnden
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§ 144 Dnr 00094/20222.6.

Igångsättningsbeslut/Utökning av anslag för investeringsprojekten 
Västerbergsskolan och Bifrost förskola

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar fastställa totalanslaget för Västerbergsskolan inklusive idrotts-
hall till 375 mnkr samt till 184,2 mnkr för Nybyggnad Bifrost förskola.  Fördelningen mellan 
investeringsutgift och projektrelaterade driftkostnader samt bedömning av fördelning mellan 
åren inarbetas i Budget/plan 2023-2025, varav vissa delar i huvudsak rivningskostnader får 
resultateffekt 2022.

Finansiering av utökade anslag med 254,1 mnkr utöver vad som finns upptaget  i Budget/plan 
2022-2025 sker genom upplåning.

Under förutsättning av att kommunfullmäktige fastställer föreslagen projektbudget uppdrar 
kommunstyrelsen till chefen för fastighetsavdelningen att igångsätta och genomföra 
investeringsprojektet nybyggnad Bifrost förskola & Västerbergsskolan och genomföra 
erforderliga avrop enligt upprättat partneringavtal mellan staden och Vestia Construction 
Group AB, dat. 2020-07-09.

Beslutet gäller under förutsättning att detaljplanen vinner laga kraft.

Ärendet
Både projekten ligger i budget/plan 2022 2024 under budgetpost 76 och 77. Pågående 
planering ny- och ombyggnad av förskolor och skolor. Budgetposterna är märkta med fotnot 
1, vilket innebär att anslag för projekt som ingår i kommunfullmäktiges ramanslag ska fast-
ställas av kommunstyrelsen. Ärendet ska då det bedöms principiellt angeläget omfatta under-
lag för att pröva alternativa scenarier för utformning av aktuellt projekt. Ramanslaget får 
ianspråktas för projektering utan kommunstyrelsens tillstånd.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 133.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2022.
Lokalstrategiska utskottet har behandlat ärendet den 12 maj 2022, § 37.

Förslag till beslut
Lokalstrategiska utskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige fastställer en total projektbudget på 184,2 mnkr för Nybyggnad Bifrost 
förskola samt 375 mnkr för Västerbergsskolan. En uppdaterad fördelning mellan investerings-
utgift och driftkostnad i projekten inarbetas i Budget/plan 2023-2025, varav vissa delar och i 
huvudsak rivning/markkostnader får resultateffekt 2022.
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Under förutsättning av att kommunfullmäktige fastställer föreslagen projektbudget uppdrar 
kommunstyrelsen att ge i uppdrag till chefen för fastighetsavdelningen att igångsätta och 
genomföra investeringsprojektet nybyggnad Bifrost förskola & Västerbergsskolan och 
genomföra erforderliga avrop enligt upprättat partneringavtal mellan staden och Vestia 
Construction Group AB, dat. 2020-07-09.

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår en förändrad skrivning av beslutet för att leva upp till 
kommunallagens krav om finansiering av utökning av budget under innevarande budgetår:

Kommunfullmäktige beslutar fastställa totalanslaget för Västerbergsskolan inklusive idrotts-
hall till 375 mnkr samt till 184,2 mnkr för Nybyggnad Bifrost förskola.  Fördelningen mellan 
investeringsutgift och projektrelaterade driftkostnader samt bedömning av fördelning mellan 
åren inarbetas i Budget/plan 2023-2025, varav vissa delar i huvudsak rivningskostnader får 
resultateffekt 2022.

Finansiering av utökade anslag med 254,1 mnkr utöver vad som finns upptaget  i Budget/plan 
2022-2025 sker genom upplåning.

Under förutsättning av att kommunfullmäktige fastställer föreslagen projektbudget uppdrar
kommunstyrelsen till chefen för fastighetsavdelningen att igångsätta och genomföra 
investeringsprojektet nybyggnad Bifrost förskola & Västerbergsskolan och genomföra 
erforderliga avrop enligt upprättat partneringavtal mellan staden och Vestia Construction 
Group AB, dat. 2020-07-09.

Marcus Claesson (L) föreslår ett tillägg i beslutet "under förutsättning att detaljplanen vinner 
laga kraft".

Beslutsgång
Ordförande frågar om Kristian Vramstens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Därefter frågar ordförande om Marcus Claessons tillägg kan godkännas och finner att så sker.
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§ 145 Dnr 00176/20221.1.2

Plan- och exploateringsutskottets begäran om att nyttja eget kapital 

Beslut
Plan- och exploateringsutskottet får tillstånd att använda eget kapital för att täcka väntat 
underskott om 2 mnkr för 2022.

Ärendet
Plan- och exploateringsutskottets prognos visar på ett resultat 2 mnkr sämre än budgeterat på 
grund av lägre intäkter än väntat. 

Stadsbyggnadsförvaltningen har bedömt väntade intäkter och kostnader under resten av 2022. 
Intäkterna väntas bli cirka 2 mnkr lägre än budgeterat och kostnaderna i nivå med budget. 

De lägre intäkterna beror på förskjutningar i tidplanerna för exploateringsprojekt och en viss 
överskattning i budgetarbetet av de möjliga intäkterna under 2022. Till detta kommer att plan-
och exploateringsutskottet i ökad utsträckning i år arbetar med uppgifter som ger utdelning 
först på mycket lång sikt, såsom Järnväg i Mölndal, förstudie Lindome centrum och förstudie 
Gårda-Barnsjön. 

De projekt som plan- och exploateringsutskottet deltar i löper under flera år och intäkterna 
fördelas ojämnt över åren, vilket har medfört att utskottets intäkter ofta har varierat kraftigt 
mellan åren. Flera projekt är viktiga för stadens utveckling och för att möta efterfrågan på 
infrastruktur, bostäder och verksamhetslokaler. Åtgärder för att få budgeten i balans under 
innevarande år skulle kraftigt fördröja dessa projekt, något som inte är önskvärt. 

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 135.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 17 maj 2022, § 43.
Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 3 maj 2022.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Plan- och exploateringsutskottet får tillstånd att använda eget kapital för att täcka väntat 
underskott om 2 mnkr för 2022.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen kan 
antas och finner att så sker.
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Expedieras till
Plan- och exploateringsutskottet, ekonomiavdelningen
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§ 146 Dnr 00333/20214.1.5.

Policy för stadens samverkan med sociala företag

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Policy för stärkt samverkan med sociala företag antas. 

Kommunövergripande policy gäller även för stadens helägda bolag.

Deltar ej i beslut

Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Kommunstyrelsen gav i verksamhetsplanen för 2020 stadsledningsförvaltningen i uppdrag att 
ta fram en policy för stärkt samverkan med arbetsintegrerade sociala företag, och de arbets-
integrerade sociala företagens roll i samhällsutvecklingen. Samhället står inför flera stora 
utmaningar inom områden som till exempel integration, hälsa, klimat och miljö. Många 
krafter och innovativa lösningar behövs. Den kraft som finns inom de sociala företagen och 
socialt entreprenörskap behöver kunna tas tillvara i arbetet för social, ekologisk och 
ekonomisk hållbarhet. 

Ett förslag till policy som utgångspunkt för stadens samverkan med sociala företag har tagits 
fram. Policyn är avsedd att gälla för samtliga nämnder och förvaltningar inom Mölndals stad 
samt för stadens helägda bolag. Nämnder och bolag har lämnat synpunkter, som har beaktats i 
det slutliga förslaget.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 136.
Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 25 maj 2022, § 28.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Policy för stärkt samverkan med sociala företag antas. 

Utskottet konstaterar att kommunövergripande policy även gäller för stadens helägda bolag.

Beslutsgång
Ordförande frågar om sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att
så sker.
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§ 147 Dnr 00293/20211.1.4.

Utredning om alternativa driftsformer för Fritidsbanken

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner rapporten och ställer sig bakom dess rekommendationer att 
Fritidsbanken fortsätter med kommunal huvudman samt att samverkan med föreningslivet 
utökas. Uppdraget anses därmed slutfört. Rapport och beslut översänds till budgetbered-
ningen.

Reservation

Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Fritidsbanken är ungefär som ett bibliotek, fast med sport- och friluftsartiklar i stället för 
böcker. Här går det att gratis låna begagnad utrustning. All utrustning är skänkt. Fritidsbanken 
Mölndal har funnits i drift sedan 28 november 2019. Fritidsbanken Mölndal är ett projekt om 
tre år och utvärderades 2022 och föranledde ett förslag om att permanenta verksamheten. 
Kommunstyrelsen beslutade att alternativa driftsformer skulle utredas.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärende den 1 juni 2022, § 137.
Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 25 maj 2022, § 25.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen godkänner rapporten och ställer sig bakom dess rekommendationer att 
Fritidsbanken fortsätter med kommunal huvudman samt att samverkan med föreningslivet 
utökas. Uppdraget anses därmed slutfört. Rapport och beslut översänds till 
budgetberedningen.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår att:
- fritidsbanken i nuvarande form läggs ner.
- försöker få en ideell second hand butik att visa intresse i området istället, samt
- kultur- och fritidsnämnden äger utrustningen som lånas ut.

Marie Lindqvist (V) föreslår bifall till sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut.
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till
Kultur- och fritidsnämnden, budgetberedningen
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§ 148 Dnr 00223/2020115

Ungas delaktighet och inflytande 

Beslut
Under punkt 1 i beslutet förs skrivningen "i tillämpliga delar" in.
Ärendet hänskjuts till budgetberedningen.

Reservation

Marie Lindqvist (V) reserverar sig till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet

sociala hållbarhetsutskott har ansvarat för uppdraget som inleddes med en kartläggning där 
förtroendevalda och tjänstepersoner i samtliga nämnder, förvaltningar och bolag intervjuades. 
Processen har också omfattat utbildning och inspiration från andra kommuners arbete. Unga 
har också bidragit med tankar om hur de vill kunna få insyn, möjligheter att vara delaktiga 
och nå inflytande. Uppdraget återrapporterades till sociala hållbarhetsutskottet i januari 2022 
tillsammans med förslag till framtida struktur och arbetsformer. Förslaget sändes på remiss till 
samtliga nämnder och bolag, liksom kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott samt 
arbetsgivarutskott. Synpunkter i inkomna yttranden har tagits omhand.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 138.
Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 25 maj 2022, § 29.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen struktur för det staden-övergripande arbetet med barn 
och ungas delaktighet och inflytande. Stadens samtliga nämnder och bolag ska arbeta aktivt 
med att öka barn och ungas delaktighet och inflytande utifrån den gemensamma strukturen. 
Kultur- och fritidsnämnden får uppdraget att leda arbetet. Sociala hållbarhetsutskottet 
representerar kommunstyrelsen i Ungdomsforum. Eftersom genomförandet är avhängigt 
tillskott av resurser överlämnas ärendet till budgetberedningen.

Ledamöternas förslag till beslut 

Marcus Claesson (L) föreslår att beslutet i p 1 kompletteras med att föra in "i tillämpliga 
delar" samt att ärendet hänskjuts till budgetberedningen. 

Marie Lindqvist (V) föreslår, med instämmande av My Högfeldt och Stefan Gustafsson (S) att 
ärendet hänskjuts till budgetberedningen utan tillägg.
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Marcus Claessons förslag till beslut.

Expedieras till
Budgetberedningen
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§ 149 Dnr 00174/20221.1.2

Beslut om typ av fritidskort läsåret 2022/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om att fritidskortserbjudandet Fritid vardagar 14 24 + helg/lov 
00 24 erbjuds skolungdomar i årskurs 7-9, folkbokförda i Mölndal, från och med läsåret 
22/23.

Ärendet
I juni 2021 togs ett beslut i kommunstyrelsen om att fortsätta under läsåret 21/22 med samma 
fritidskort som Mölndals stad erbjudit tidigare - Fritid vardagar 14 24 + helg/lov 00 24 - för 
skolungdomar i årskurs 7 9, folkbokförda i Mölndal (KS 2021, §224). Kommunstyrelsen 
lämnade också ett följduppdrag till tekniska förvaltningen att i samband med redovisning av 
fritidskortsförslag för läsåret 22/23 beskriva uppdraget utifrån barnets perspektiv.

Ärendets behandling

Tjänsteskrivelse daterad 25 maj 2022.

Förslag till beslut
Förvaltningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar om att fritidskortserbjudandet Fritid vardagar 14 24 + helg/lov 
00 24 erbjuds skolungdomar i årskurs 7-9, folkbokförda i Mölndal, från och med läsåret 
22/23.

Beslutsgång
Ordförande frågar om förvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Västtrafik, kollektivtrafiksamordnare, ekonomiavdelningen
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§ 150 Dnr 00178/20221.1.2

Förslag på namn på ny grundsärskola

Beslut
Den nya grundsärskolan i del av Fässbergsskolans lokaler får namnet Solängsskolan.

Ärendet
En ny grundsärskola för elever i årskurs 7-9 planeras i en del av Fässbergsskolans lokaler i 
hus H och L. Tidigare har lokalerna använts till fritidsgårdsverksamhet och daglig 
verksamhet. Ombyggnationer av lokalerna har genomförts för att tillgodose lokalbehovet för 
grundsärskoleverksamhet. Lokalerna för grundsärskolan ska vara inflyttningsklara till 
sommaren 2022.

Skolförvaltningens förslag på namn är Solängsskolan. Namnförslaget har en lokal anknytning 
till området då det tidigare fanns en låg-och mellanstadieskola med samma namn i området. 

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 140.
Namnberedningsgruppen har behandlat ärendet den 20 maj 2022.

Förslag till beslut
Namnberedningsgruppens förslag till kommunstyrelsen

Namnberedningsgruppen ställer sig bakom skolförvaltningens förslag Solängsskolan.

Beslutsgång
Ordförande frågar om namnberedningsgruppens förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.

Expedieras till
Skolnämnden, tekniska förvaltningen, PostNord, Räddningstjänsten, namnberedningsgruppen, 
stadsbyggnadsförvaltningen
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§ 151 Dnr 00181/20221.1.2

Miljönämndens ansökan om nyttjande av eget kapital för 
finansiering av verksamhetssystem 

Beslut
Miljönämnden medges nyttja 0,9 mnkr av eget kapital  för 2022 för finansiering av 
verksamhetssystem.

Ärendet
Miljönämnden hade under år 2021 avsatt 1,0 mnkr i investeringsbudget avseende upphandling 
av ett nytt verksamhetssystem. Vid upprättandet av investeringsbudgeten var den initiala 
tanken att aktivera verksamhetssystemet som en immateriell tillgång. På grund av en striktare 
hållning till redovisningskrav vad gäller immateriella tillgångar var beskedet från centrala 
ekonomienheten att systemet skulle tas som en driftkostnad. Under 2021 redovisade nämnden 
ett överskott och därmed fanns medel över till att finansiera kostnaden. Under 2022 har inte 
kostnaden beaktats i budgeten dels på grund av att den initiala tanken var att aktivera 
verksamhetssystemet som en immateriell tillgång, dels att beslutet togs så pass sent att det inte 
hann komma med i budgetförslaget. 2020 års utgående egna kapital för miljönämnden är 4,8 
mnkr. 

Miljönämnden startade upphandlingsarbetet av verksamhetssystem med stöd av upphand-
lingsenheten (SLF) 2020. Tilldelning av upphandlingen skedde 2021 och resultatet blev nytt 
verksamhetssystem.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 141.
Miljönämnden har behandlat ärendet den 24 maj 2022, § 58.

Förslag till beslut
Miljönämndens förslag till kommunstyrelsen

Miljönämnden begär att få nyttja eget kapital med 0,9 mnkr för 2022 för finansiering av 
verksamhetssystem.

Ledamöternas förslag till beslut 

Marcus Claesson (L) föreslår bifall till miljönämndens begäran.

Beslutsgång
Ordförande frågar om miljönämnden ansökan om att använda eget kapital kan bifallas och 
finner att så sker.
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Expedieras till
Ekonomiavdelningen, miljönämnden
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§ 152 Dnr 00182/20221.1.2

Miljönämndens ansökan om nyttjande av eget kapital för 
tidsbegränsad anställning inom livsmedelskontroll 

Beslut
Miljönämndens begäran om att få använda eget kapital avslås.

Ärendet
Miljönämnden önskar använda eget kapital för en tillfällig och tidsbegränsad anställning för
rekrytering av livsmedelsinspektör. Tjänsten avser anställning från september 2022 till och
med hela 2023. Tidplanen är under förutsättning att rekryteringen sker effektivt och enligt
plan. Därav behovet av snabb ärendeberedning av miljönämnden och kommunstyrelsen. 

Behovet av en tillfällig anställning kommer av nya bestämmelser från livsmedelsverket
avseende ny riskklassningsmodell och efterdebitering av avgifter. Riskklassning av
verksamheter enligt ny modell träder i kraft 2024. Vid införandet behöver innestående
kontrolltid vara reglerad i och med att efterdebitering samtidigt ska tillämpas. Eftersom
miljönämnden inte hunnit med att utföra alla kontroller tidigare år finns det en upparbetad

uppgår till ca 1000 timmar. Främsta orsaken till att nämnden inte hunnit med alla planerade 
kontroller beror av coronapandemin som gjorde att antalet kontroller blev färre. En annan
orsak är att nämnden haft snabbt uppkomna vakanser (till exempel föräldraledigheter som inte 
kan återbesättas på kort tid och personal som gått bort). Genom en tillfällig anställning är
målsättningen att arbeta bort majoriteten av innestående kontrolltid. Vilket behövs enligt ny
riskklassningsmodell och kravet på efterdebitering. Situationen delas av många andra
kommuner i Sverige. 2020 års utgående egna kapital för miljönämnden är 4,8 mnkr. I nuläget 
tar miljönämnden ut årliga kontrollavgifter i början av året för de verksamheter som
registrerats före 2022 i enlighet med nuvarande riskklassningsmodell och taxa. 

Efterdebitering sker för de verksamheter som registreras från och med den 1 januari 2022. För 
samtliga verksamheter ska efterdebitering senast vara infört 2024. Samtliga verksamheter ska 
också klassas om enligt ny riskklassningsmodell som gäller från 2024. 

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022, § 142.
Miljönämnden har behandlat ärendet den 24 maj 2022, § 57.
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Förslag till beslut
Miljönämndens förslag till kommunstyrelsen

Miljönämnden begär att få nyttja eget kapital med 0,3 mnkr för 2022 och med 0,6 mnkr för 
2023 för en tidsbegränsad anställning av en livsmedelsinspektör.

Ledamöternas förslag till beslut 

Ingemar Johansson (C), föreslår, med instämmande av Stefan Gustafsson (S) och Kristian 
Vramsten (M) att begäran nekas med hänvisning till att ärendet ska hanteras i ordinarie 
budgetprocess. 

Beslutsgång
Ordförande frågar om Ingemar Johanssons förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Miljönämnden, ekonomiavdelningen
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§ 153 Dnr 00345/20211.3.

Uppdrag om översyn av Mölndals stads förvaltningsorganisation 
med fokus på samhällsbyggnadsområdet

Beslut
Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige

förvaltnings-
2022-04-05 och beslutar att stadens samhällsbyggnadsfunktioner ska organiseras och utveck-
las med inriktning på den av utredningen föreslagna skedesindelade organisationen i syfte att 
åstadkomma en bättre samordnad strategisk styrning och drift.

Kommunfullmäktige beslutar följande avseende den politiska organisationen. 

- Tekniska nämnden och servicenämnden ska fr o m 2023-01-01 sammanfogas till en ny   
teknik- och servicenämnd där servicenämndens nuvarande ansvarsområde utökas med 
nuvarande tekniska nämndens driftsfunktioner i enlighet med förslaget i Vergentas slutrapport 
om skedesindelad organisation. Nämnden ska utgöras av nio ledamöter och nio ersättare. 
Nämnden ska ha ett arbetsutskott som ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare. Nämndens 
förvaltning ska vara teknik- och serviceförvaltningen.  

- Miljönämnden ska fr o m 2023-01-01 utgöras av sju ledamöter och sju ersättare. Nämnden 
ska ha ett arbetsutskott som ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare. Nämndens förvaltning 
ska vara bygg- och miljöförvaltningen. 

- Byggnadsnämnden ska fortsatt utgöras av sju ledamöter och sju ersättare samt ha ett 
arbetsutskott som ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare.  Nämndens förvaltning ska vara 
bygg- och miljöförvaltningen.

- Kommunstyrelsens ansvarsområde ska fr o m 2023-01-01 utökas till att omfatta tekniska 
nämndens strategiska funktioner samt miljöstrategiskt arbete. Dessa frågor ska beredas av 
kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott. Kommunstyrelsens förvaltning ska utgöras 
av stadsledningsförvaltningen och stadsbyggnadsförvaltningen. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att föreslå nya reglementen för ovan 
berörda nämnder. Kommunstyrelsen ska också inventera övriga styrdokument med anledning 
av organisationsförändringarna och på förekommen anledning föreslå förändringar.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att verkställa en förvaltningsorganisation i 
enlighet med fullmäktiges ovan angivna inriktning.  
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Uppdrag åt stadsdirektören 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag uppdrar 
kommunstyrelsen åt stadsdirektören att ta fram en förvaltningsorganisation enligt den ovan 
angivna inriktningen som speglar den politiska organisationen och i övrigt på bästa möjliga 
sätt tar om hand de utmaningar och behov som framkommer i slutrapporten. Förändringen ska 
genomföras i tre etapper enligt en tidplan som ska godkännas av kommunstyrelsen.

Stadsdirektören ska återkomma med en tidplan i närtid som kungörs kommunfullmäktige.

Etapperna ska genomföras enligt följande:
Etapp 1-Lantmäteri och bygglov
Etapp 2-Fastighetsavdelning inklusive fastighetsförvaltning/fastighetsservice
Etapp 3-Tekniska förvaltning

Ärendet
I oktober 2021 uppdrog kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott åt 
Stadsledningsförvaltningen att genomföra en översyn av samhällsbyggnadsområdet. Syftet 
var att synliggöra för- och nackdelar med nuvarande organisation, identifiera samordnings-
vinster i samhällsbyggnadsprocesserna samt lämna förslag på organisationsformer.

Konsultfirman Vergenta har under våren 2022 genomfört översynen. I rapporten identifieras 
ett antal utvecklingsområden, vilka föranleder ett antal rekommendationer för staden att 
arbeta med oavsett organisering. Områdena handlar bl.a. om utveckling av processarbetet 
samt strategisk styrning. 

Rapporten presenterar tre möjliga modeller för organisering, både av förvaltningar och 
nämnder, med syfte att förbättra samordning, ändamålsenlighet, effektivitet och minska 
sårbarhet.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 1 juni 2022.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 24 maj 2022, § 31.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 17 maj 2022, § 30.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 12 april 2022, § 25.
Slutrapport från översynen.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 15 mars 2022, § 19.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 8 februari 2022, § 13.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 11 januari 2022, § 1.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 7 december 2021, § 60.
Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 12 oktober 2021, § 41.
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Förslag till beslut
Arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till kommunstyrelsens

Kommunstyrelsen antecknar informationen, och noterar att uppdraget med översynen av 
samhällsbyggnadsorganisationen därmed är redovisat. Kommunstyrelsen tackar 
stadsdirektören för genomförandet.

Ledamöternas förslag till beslut 

Merjem Maslo (M) föreslår, med instämmande av Stefan Gustafsson (S), Kristian Vramsten 
(M), Ove Dröscher (S) och Pernilla Övermark (S), en organisationsförändring i enlighet med 
bilaga nedan.

Adam F Laurén (KD) föreslår, med instämmande av My Högfeldt (MP) och Marie Lindqvist 
(V) att ärendet återremitteras med motivering enligt bilaga nedan.

Marcus Claesson (L) föreslår, med instämmande av Ingemar Johansson (C), i första hans 
bifall till Adam F Lauréns återremissyrkande. I andra hand föreslås att stadslednings-
förvaltningen, med hjälp av stadsbyggnadsförvaltningen och miljöförvaltningen, skyndsamt 
återkommer med förslag på reviderade reglementen för kommunstyrelsen och byggnads-
nämnden, för beslut i kommunfullmäktige med fokus på att lösa följande problem:

1. Kommunala lantmäterimyndigheten och byggnadsnämndens förvaltning flyttas från 
stadsbyggnadsförvaltningen och placeras i första hand i en utökad miljö- och byggförvaltning, 
i andra hand inom stadsledningsförvaltningen.

2. Beredningsansvaret för stadens miljöstrategiska arbete flyttas från kommunstyrelsens 
arbetsutskott till kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott.

3. Beredningsansvaret för verksamheternas behov av särskilda bostäder flyttas från 
kommunstyrelsens arbetsutskott till kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott.

I övrigt noterar kommunstyrelsen Vergentas slutrapport daterad 2022-04-05.

Vid större förslag på organisationsförändringar ska alltid risk- och konsekvensanalyser finnas 
som underlag.

Förändringsförslag på den politiska organisationen ska alltid beredas av en grupp där alla 
partier i kommunfullmäktige finns representerade, t.ex. ett utökat KS-AGU med adjungerade.

Beslutsgång
Ordförande frågar först om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet 
ska avgöras idag.

Omröstning

Omröstning begärs och ska verkställas. Följande propositionsordning godkänns: ja-röst för att 
avgöra ärendet idag och nej-röst för återremiss.
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Omröstningsresultat

Med röstsiffrorna 5 ja-röster, 5 nej-röster och 1 som avstår, är ordförandes röst utslagsgivande 
vilket innebär att ärendet ska avgöras idag.

Fortsättning beslutsgång

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Merjem Maslos m.fl. förslag till beslut.

Omröstning

Omröstning begärs och ska verkställas. Följande propositionsordning godkänns: ja-röst för 
Merjem Maslos förslag till beslut och nej-röst för Marcus Claessons förslag till beslut.

Omröstningsresultat

Med röstsiffrorna 5 ja-röster, 5 nej-röster och 1 som avstår, är ordförandes röst utslagsgivande 
vilket innebär att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Merjem Maslos förslag till beslut.

Omröstningsbilaga votering om återremiss

Namn Ja Nej Avstår

Kristian Vramsten (M) X

Stefan Gustafsson (S) X

Merjem Maslo (M) X

Marcus Claesson (L) X

Ingemar Johansson (C) X

My Högfeldt (MP) X

Adam F Laurén (KD) X

Pernilla Övermark (S) X

Ove Dröscher (S) X

Marie Lindqvist (V) X

Hans Wessberg (SD) X

SUMMA 5 5 1

Omröstningsbilaga beslutsvotering

Namn Ja Nej Avstår
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Kristian Vramsten (M) X

Stefan Gustafsson (S) X

Merjem Maslo (M) X

Marcus Claesson (L) X

Ingemar Johansson (C) X

My Högfeldt (MP) X

Adam F Laurén (KD) X

Pernilla Övermark (S) X

Ove Dröscher (S) X

Marie Lindqvist (V) X

Hans Wessberg (SD) X

SUMMA 5 5 1

Bilagor enligt ledamöternas förslag till beslut
Moderaternas förslag till beslut KS 2022-06-13, ärende 13 Uppdrag om översyn av 
förvaltningsorganisation, samhällsbyggnadsområdet (KS 345/2021)  

Moderaterna föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut i ovan rubricerat ärende. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

förvaltnings-
2022-04-05 och beslutar att stadens samhällsbyggnadsfunktioner ska organiseras och 
utvecklas med inriktning på den av utredningen föreslagna skedesindelade organisationen i 
syfte att åstadkomma en bättre samordnad strategisk styrning och drift.

Kommunfullmäktige beslutar följande avseende den politiska organisationen. 

- Tekniska nämnden och servicenämnden ska fr o m 2023-01-01 sammanfogas till en ny   
teknik- och servicenämnd där servicenämndens nuvarande ansvarsområde utökas med 
nuvarande tekniska nämndens driftsfunktioner i enlighet med förslaget i Vergentas slutrapport 
om skedesindelad organisation. Nämnden ska utgöras av nio ledamöter och nio ersättare. 
Nämnden ska ha ett arbetsutskott som ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare. Nämndens 
förvaltning ska vara teknik- och serviceförvaltningen.  

- Miljönämnden ska fr o m 2023-01-01 utgöras av sju ledamöter och sju ersättare. Nämnden 
ska ha ett arbetsutskott som ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare. Nämndens förvaltning 
ska vara bygg- och miljöförvaltningen. 
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- Byggnadsnämnden ska fortsatt utgöras av sju ledamöter och sju ersättare samt ha ett 
arbetsutskott som ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare.  Nämndens förvaltning ska vara 
bygg- och miljöförvaltningen.

- Kommunstyrelsens ansvarsområde ska fr o m 2023-01-01 utökas till att omfatta tekniska 
nämndens strategiska funktioner samt miljöstrategiskt arbete. Dessa frågor ska beredas av 
kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott. Kommunstyrelsens förvaltning ska utgöras 
av stadsledningsförvaltningen och stadsbyggnadsförvaltningen. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att föreslå nya reglementen för ovan 
berörda nämnder. Kommunstyrelsen ska också inventera övriga styrdokument med anledning 
av organisationsförändringarna och på förekommen anledning föreslå förändringar.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att verkställa en förvaltningsorganisation i 
enlighet med fullmäktiges ovan angivna inriktning.  

Uppdrag åt stadsdirektören 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag uppdrar 
kommunstyrelsen åt stadsdirektören att ta fram en förvaltningsorganisation enligt den ovan 
angivna inriktningen som speglar den politiska organisationen och i övrigt på bästa möjliga 
sätt tar om hand de utmaningar och behov som framkommer i slutrapporten. Förändringen ska 
genomföras i tre etapper enligt en tidplan som ska godkännas av kommunstyrelsen.

Stadsdirektören ska återkomma med en tidplan i närtid som kungörs kommunfullmäktige.

Etapperna ska genomföras enligt följande:
Etapp 1-Lantmäteri och bygglov
Etapp 2-Fastighetsavdelning inklusive fastighetsförvaltning/fastighetsservice
Etapp 3-Tekniska förvaltning
________________________

Adam F Lauréns (KD) återremissyrkande
Förslaget återremitteras i syfte att återkomma med ett bättre genomarbetat beslutsunderlag. 

Kommunstyrelsen noterar Vergentas slutrapport daterad 2022-04-05. 

Vid förslag på större organisationsförändringar ska alltid risk- och konsekvensanalyser finnas 
som underlag, det finns inte. I protokollet från samverkansmöte med fackliga organisationer 
framgår tydlig kritik om att förslaget har forcerats fram, är otydligt och att organisationen inte 
fått tillräckligt med tid för att sätta sig in i förslaget. 

Det behöver tydligt framgå vad problemformuleringen är och hur den föreslagna 
organisationsförändringen bidrar till att åtgärda identifierade problem. 

Ärendet ska remitteras till samtliga förvaltningar, nämnder och bolag. 
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Ärendet ska beredas av en parlamentarisk grupp. Förändringsförslag på den politiska 
organisationen ska alltid beredas av en grupp där alla partier i kommunfullmäktige finns 
representerade, t.ex. ett utökat KS-AGU med adjungerade. 

Sent i processen har framkommit att den kommunala lantmäterimyndigheten (KLM) inte bör 
ha samma chef som chefen över plan- och exploateringsavdelningen. Vid återremissen ska 
därför denna fråga hanteras skyndsamt med förslag på ny organisatorisk tillhörighet.

Med anledning av återremissen bedöms det inte lämpligt att förändringen sker innan 221231.
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